
Jegyzőkönyv
A Szociális és Egészségügyi Bizottság 

2014. október 6-i rendkívüli üléséről

Az  ülés helye: Budaörsi  Polgármesteri  Hivatala II.  emeleti  nagy tanácskozó terme
(2040 Budaörs, Szabadság út 134.)

Jelen voltak: Szabó Károly elnök, Káhn János, dr. Ritter Gergely képviselők, Tóth
Béla és Diósszilágyi András külsős tagok

Igazoltan távol: Filkey Péter képviselő

Jelen voltak továbbá: Kövesdi Gabriella szociális és egészségügyi irodavezető, dr.
Molnár Bernadett aljegyző, Vágó Csaba kabinetvezető

Jegyzőkönyvvezető: Timár Zsanett  

Szabó Károly elnök Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, 6 tag jelen van
és az ülést 1409-kor megnyitja. 

Napirendhez: 

Szabó Károly: Ismerteti a meghívó szerinti napirendi pontokat. Javasolja levenni a
napirendről  az  I.  Bizottsági  hatáskör:  5.)  Önkormányzati  segély  –  kamatmentes
kölcsön  iránti  kérelem  c.  napirendi  pontot,  mivel  nem  tartalmaz  dokumentumot,
amelyet a bizottság 5 igen szavazattal támogatott. 

A Bizottság 5 egyhangú igen szavazattal elfogadta a meghívó szerinti napirendjét a
fent elfogadott módosításokkal együtt. 

A  Bizottság 4  igen,  1  tartózkodás  szavazattal  támogatta,  hogy  Káhn  János
képviselő legyen az ülés jegyzőkönyvének aláírója. Káhn János képviselő jelezte a
szavazást megelőzően, hogy vállalja a feladatot. 

103/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
Napirend és jegyzőkönyv aláíró megválasztása

I. Jegyzőkönyv aláíró megválasztása

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága úgy dönt, hogy Káhn János bizottsági tagot választja meg, a jegyzőkönyv
aláírójának.  

II. Napirend

1.) Javaslat Holter készülék beszerzésére az Egészségügyi Központ részére
2.)  Javaslat  a  normatív  lakásfenntartási  támogatásban  és  közüzemi  díj

támogatásban  részesülők  egyszeri  kiegészítő  támogatásának  2014.  évi
összegére

1



3.) Közoktatási ösztöndíjpályázatok elbírálása – 2014/2015 tanév – ZÁRT ülésen
4.)  Bursa  Hungarica  ösztöndíj  visszavonása  ellátásra  jogosító  szociális  feltételek

változása miatt – ZÁRT ülésen
5.)  Bérlakások  szociális  alapú  bérleti  jogviszonyának  meghosszabbítása  –  ZÁRT

ülésen 
6.) Lakáscélú helyi támogatás iránti kérelmek – ZÁRT ülésen
7.) Cserelakás biztosítása bérlő részére ZÁRT ülésen
8.) Méltányossági önkormányzati segély iránti kérelem – ZÁRT ülésen 
9.) Közüzemi díjtámogatási kérelmek elbírálása – ZÁRT ülésen
10.) Egyedi kérelmek családi napközi ellátás támogatására – ZÁRT ülésen 

Napirend előtti hozzászólások: 

Tóth  Béla:  Jelzi,  hogy  a  Patkó  utca  13.  sz.  alatti  ház  előtti  garázsnál  fel  van
halmozva egy tetemes mennyiségű szeméttömeg, amely szemet szúrt neki.

Lőrincz  Mihály  műszaki  ügyosztályvezető:  Tóth  Béla  felvetésére  elmondja,  a
lakótelepi  garázsok magántulajdonban vannak, de meg fogják nézni  a külsős tag
által  felvetetteket.  Jelzi,  közterületen  biztos  nincs  sitt,  felszólítják  az
ingatlantulajdonosokat a rendrakásra. 

Szabó  Károly:  Körükben  ül  Dr.  Győri  Szilvia  fogorvos,  aki  szeretné  Budaörsön
bevezetni,  bevezetetni  a  fogászati  ügyeletet.  Kéri  a  bizottságot,  biztosítsák  a
hozzászólási lehetőséget a doktornő számára. 

A bizottság 5 igen szavazattal támogatta Dr. Győri Szilvia hozzászólási lehetőségét. 

104/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
Hozzászólási lehetőség biztosítása Dr. Győri Szilvia részére 

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága  úgy  dönt,  hogy  a  napirend  előtti  felszólalások  során  hozzászólási
lehetőséget biztosít Dr. Győri Szilvia fogorvos részére.

Dr.  Győri  Szilvia  fogorvos:  Bemutatkozik,  ezt  követően  részletesen  ismerteti  a
budaörsi  fogorvosi  ügyelet  bevezetésének  sürgősségét  és  hasznosságát.
Megvizsgálásra és tanulmányozásra a bizottság elé terjeszt két javaslatot a város
lakosságának  kényelmesebb  és  hatékonyabb  fogászati  ellátása  érdekében.  1.
javaslata:  városi  fogászati  ügyelet  létrehozása  és  működtetése.  Részletesen
ismerteti  a  fogászati  ügyelet  létrehozásának  jogszabályi  és  pénzügyi  háttereit,
sürgősségi  ellátások  körét.  Tájékoztatja  a  bizottságot,  hogy  a  rendelője
tulajdonosának  előzetes  szóbeli  hozzájárulásával  rendelkezik  a  fogászati  ügyelet
létrehozására. 2. javaslata: teljes vagy fél körzet létrehozása. Ennél a javaslatnál a
degresszióra szeretne hivatkozni. Az egészségügyi finanszírozásban azt a technikát
hívják  degressziónak,  amikor  a  szolgáltató  finanszírozása  nem  lineárisan  nő  az
elismert  teljesítménnyel,  hanem  egy  előre  meghatározott  pontszám  szerint  a
finanszírozás  csökken.  A  degresszió  két  területen  hat  ki  a  fogászati  ellátásra.
Egyfelől egy vállalkozó fogorvos bizonyos havi teljesítmény felett már nem kap OEP
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finanszírozást,  vagyis  ingyen kell  dolgoznia ha ennél több beteget lát el.  Másfelől
bizonyos  nagy  pontértékű  beavatkozásnál  –  főleg  a  fogpótlások  értendők  ide  –
hosszú,  akár  hónapokra  is  elnyúló  rendelési  időpontot  kapnak  azért,  hogy  a
vállalkozó fogorvos havi  teljesítménye ne essen ingyen munka, vagyis degresszió
alá.  Ezeket  figyelembe véve  a körzeti  fogorvosok érdekei  nem sérülnének ha az
ellátási körzetükben a betegszám úgy csökken a körzetek önkormányzati átalakítása
miatt,  hogy  a  degresszió  határánál  vagy  kicsit  alatta  megáll  az  új  körzetek
lakosságszáma. Így az új körzetekben csökkenne a várakozási idő. Egy jogszabályi
korlátja lenne az új körzet létrehozásának: a vegyes körzet esetében 3.600 főnek,
felnőtt  körzet  esetében  pedig  4.000  főnek  elvileg  össze  kell  jönni  egy  új  körzet
létesítéséhez. 

Vágó Csaba kabinetvezető: Jelzi, a mai a bizottság utolsó ülése. A témáról lehet
beszélgetni, de igazából nem hiszi, hogy bárki erről bármit meg tudna fogalmazni, a
következő ciklusra összeálló szakbizottság lesz az, aki  tud érdemben javaslatokat
megfogalmazni  a  testület  felé.  Tehát  onnan  fognak  tudni  tájékozódni,  hogy  a
doktornő által  elmondottak  a jegyzőkönyv  részét  fogják képezni  és Szabó Károly
elnök mikor átadja a „stafétát” a következő elnöknek, ez is nyilván egy ilyen típusú
örökség lesz. 

Tóth  Béla:  Úgy  véli,  ha  valami  hasznosat  hagyományozhatnak  a  következő
bizottságnak, akkor ez a probléma az. Véleménye szerint amennyiben a városban
megoldható az ügyelet, és nem a Rókus Kórházba kell menni sürgősségi ellátásra,
akkor ezt támogatandó. S amennyiben van lehetőség, hogy egy új körzetet hozzanak
létre, annak sincs semmi akadálya. Ez alapvető érdeke a városnak, hogy úgy tudják
foglalkoztatni a fogorvosokat, hogy egyben kötelezettségüket is teljesítik, másrészt
pedig még finanszírozza is az OEP, s minimális az, aminek a városnak hozzá kell
járulni (az anyagköltséggel).

Dr. Ritter Gergely: Az ötletet jónak tartja, csak a bizottságnak már nincs hatásköre
ebben dönteni. Megjegyzi továbbá, ha egy új körzetet indítanak, kinek a feladata a
rendelő  felszereltségének  biztosítása.  Amennyiben  ezt  az  önkormányzat  fogja
működtetni,  annak  a  rendelőnek  a  felszerelése  nagyon  költséges.  A  fogászati
ügyeletet  jó  ötletnek  tartja,  bár  a  4  órás  ügyelettel  nincsenek  kisegítve,  nehéz
behatárolni egy fogfájást. Ha megalakítanak egy ügyeletet, akkor az olyan legyen,
amely  folyamatosan  működik.  Ennek  megint  csak  vannak  részletekbe  menő
vonzatai,  mint  melyik  rendelőben,  ki  biztosítja  a  felszerelést,  mennyibe  kerül  a
felszerelés. A megtartó, konzerváló fogászat ma Magyarországon pénzbe kerül. El
kell  dönteni  azt,  hogy a  megtartó  fogászatot  ügyeleti  ellátásban ki  finanszírozza.
Ezen kívül azt gondolja, a nonstop ügyelet feltételez legalább 3 embert, s még nem
is beszéltek a kisegítő személyzetről. S ennek mindig kell legyen egy szájsebészeti
háttere, azt is biztosítani kell. Egyébként az ötlet nagyon jó, támogatandó, majd a
következő önkormányzati ciklusban Káhn képviselő urat tessék megkeresni. 

Szabó Károly: Ahogy kabinetvezető úr mondta, ezt a témát hagyományozzák inkább
a következő bizottságra. 

Diósszilágyi  András:  Nagyon  jó  koncepciónak  tartja  a  fentebb  elhangzottakat.
Bátorítják a doktornőt, hogy a következő ciklusban térjen vissza a javaslatával. 
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Napirend tárgyalása: 

1.) Javaslat Holter készülék beszerzésére az Egészségügyi Központ részére

Kövesdi Gabriella:  Részletesen ismerteti az Egészségügyi Központ kérelmét, s a
továbbiak válaszol a felmerült kérdésekre, Vágó Csaba kabinetvezetővel reagál az
elhangzott észrevételekre. 

Káhn János nem javasolja a Holter készülék beszerzését, mivel az Europ-Med Kft-
vel  szerződést  kötött  az  Önkormányzat,  amelyben  olyan  ígéreteket  kaptak  az
egészségügyi  központtól,  miszerint  egy  XXI.  századi  intézményt  fog  átvenni  a
budaörsi  önkormányzat  valamikor,  most meg felszerelést  kér az önkormányzattól,
mert  nincs  rá  anyagi  fedezete.  Elnök  úr,  aki  őrizte  a  bizottság  pénzét,  most
haszontalanságra akarja költeni. 
A napirendi  pont  tárgyalása során több ízben hangsúlyozza,  az elvekkel  nem ért
egyet. Fél évvel vagy egy évvel ezelőtt nem volt probléma a készülék hiánya? Miért
az  utolsó  bizottsági  ülésen  adják  oda  a  bizottsági  keretet?  Véleménye  szerint
nevetséges, hogy az Europ-Med Kft-nek nincs erre anyagi forrása, miután a 24 órás
sebészeten ennél sokkal nagyobb értékű műszereket használnak. 

Diósszilágyi  András:  Véleménye  szerint  kérjenek  be  az  Europ-Med  Kft-től  a
legsürgetőbben  beszerzésre  váró  felszerelésekről,  eszközökről  egy  listát.  Érti  a
szándékot, hogy a bizottság szeretné jó célra költeni a keretét, csak akkor legyen
valamilyen választék a hasznosabb, alacsonyabb értékű hiányzó eszközökről. 

Szabó Károly felveti, hogy a következő bizottságnak javasolják, hogy ezt követően
is  támogassa  az  egészségügyi  központ  ilyen  jellegű  életmentő  készülékek
beszerzésére irányuló kérelmeit.

A napirendi pont tárgyalása során a bizottság több tagja nem értett egyet Káhn János
képviselő véleményével, aki a vita hevében elhagyta a tárgyalótermet.  
A bizottság végül hosszas tanácskozást követően az előterjesztés szerinti határozati
javaslatot 4 igen szavazattal támogatta. 

105/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
Javaslat Holter készülék beszerzésére az Egészségügyi Központ részére

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Szociális  és  Egészségügyi
Bizottsága  az  Europ-Med  Kft.  részére  1  db  Holter  készülék  beszerzését  bruttó
659.130,-  Forinttal  támogatja  Budaörs  Város  Önkormányzat  2014.  évi
költségvetéséről  szóló  2/2014.  (III.  03.)  rendelet  5/B.  sz.  melléklet  Önkormányzat
kiadásai/Működési  kiadások, 18. „Szociális és Egészségügyi  Bizottság kerete” sor
terhére.

Határidő: 21 nap.
Felelős: Polgármester
Végrehajtást végzi: Szociális és Egészségügyi Iroda, Pénzügyi Iroda
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2.)  Javaslat  a  normatív  lakásfenntartási  támogatásban  és  közüzemi  díj
támogatásban  részesülők  egyszeri  kiegészítő  támogatásának  2014.  évi
összegére

Kövesdi Gabriella: ismertette a napirendi pontot. 

A  bizottság  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot  vita  nélkül,  4  igen
szavazattal támogatta. 

106/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
Javaslat  a  normatív  lakásfenntartási  támogatásban  és  közüzemi  díj
támogatásban  részesülők  egyszeri  kiegészítő  támogatásának  2014.  évi
összegére

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Szociális  és
Egészségügyi Bizottsága  Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének a
pénzbeli  és  természetben  nyújtott  szociális  ellátásokról  szóló  53/2013.  (XII.21.)
önkormányzati  rendelet  12.  §  (2)  bekezdése  alapján  az  egyszeri  kiegészítő
támogatás személyenkénti összegét 30 000,- Ft, azaz Harmincezer forint összegben
állapítja meg.

A támogatás  összegének  pénzügyi  fedezetét  Budaörs  Város  Önkormányzatának
Képviselő-testülete 2014. évi költségvetéséről szóló 2/2014. (III. 03.) önkormányzati
rendelete biztosítja.

Határidő: két hónap
Felelős: Polgármester
A végrehajtást végzi: Szociális és Egészségügyi Iroda, Pénzügyi Iroda

A Bizottság az  elfogadott  napirenden  szereplő  előterjesztéseket  zárt  ülésen
tárgyalta. A  zárt  ülésről  külön  jegyzőkönyv  készült.  A  zárt  ülésen  hozott
határozatok száma: 

107/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
108/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
109/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
110/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
111/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
112/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
113/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat
114/2014. (X.06.) SZEB sz. határozat

Szabó  Károly  elnök  egyéb  napirendi  pont  nem lévén megköszönte  a  Bizottság
tagjainak a négy éves munkáját, s az ülést 1513-kor bezárta.
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k.m.f.

Káhn János Szabó Károly
bizottsági tag aláíró                                                                              elnök 
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	Felelős: Polgármester

